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BR.0012.3.3.2023 
Protokół posiedzenia 

Komisji Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska 
Rady Miasta Gliwice kadencji 2018-2023, przedłużonej do 30.04.2024 r. 

w dniu 13 marca 2023 r., godz. 17.00 
w siedzibie II Komisariatu Policji w Gliwicach przy ul. Warszawskiej 35c 

Wiceprzewodniczący Komisji Leszek Curyło otworzył posiedzenie Komisji, powitał 
zebranych radnych i gości oraz zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Omówienie stanu bezpieczeństwa rejonu podległego pod II Komisariat Policji 
w Gliwicach. 

2. Druk sesyjny. 
3. Sprawy bieżące. 
4. Przyjęcie protokołów posiedzeń Komisji. 

Nie zgłoszono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

W posiedzeniu udział wzięli: Pełniący obowiązki Komendanta II Komisariatu Policji 
w Gliwicach Adam Gondek, Zastępca Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Maciej 
Szkodny, Kierownik Rewiru Dzielnicowych II Komisariatu Policji w Gliwicach Grzegorz 
Tarabuła, Zastępca Naczelnika Wydziału Kryminalnego Dawid Zawadzki. 

Ad 1) Omówienie stanu bezpieczeństwa rejonu podległego pod II Komisariat 
Policji w Gliwicach. 

Wiceprzewodniczący Komisji Leszek Curyło podziękował za możliwość zorganizowania 
posiedzenia w siedzibie tutejszego Komisariatu. Poprosił o przedstawienie informacji na 
temat stanu bezpieczeństwa rejonu podległego pod II Komisariat Policji. Zapytał, czy 
istnieją zagadnienia, z którymi radni Rady Miasta szczególnie powinni zostać zaznajomieni 
w celu możliwości poprawy ogólnie rozumianego bezpieczeństwa. 

Pełniący obowiązki Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Adam Gondek 
poinformował, że obecną funkcję w II Komisariacie sprawuje od około półtora miesiąca. 
Przekazał, że w przypadku bezpieczeństwa na drogach nie ma możliwości wygenerowania 
raportu, dotyczącego obszaru, który podlega pod Komisariat II. Natomiast na potrzeby 
posiedzenia udało się wygenerować informacje na temat zdarzeń, do których doszło na 
terenie największych ciągów komunikacyjnych w rejonie dotyczącym ulic: Chorzowskiej, 
Dąbrowskiego, Opolskiej, Tarnogórskiej, Toszeckiej i Świętojańskiej. W związku z tym, 
porównując rok 2022 do roku 2021, odnotowano spadek wszystkich zdarzeń na drogach 
(z 236 na 235) podobnie jak w przypadku liczby kolizji (z 225 na 222 kolizje). 

Radny Zdzisław Goliszewski poprosił o wskazanie różnicy pomiędzy zdarzeniem 
a kolizją. 

Pełniący obowiązki Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Adam Gondek 
odpowiedział, że interpretacja tego pojęcia jest zależna od zastosowanej wykładni 
przepisów prawa. Wyjaśnił, że do zdarzeń drogowych zaliczamy wypadki i kolizje, a ich 
pojęcie inaczej zostanie zdefiniowane według przepisów kodeksu karnego, inaczej według 
prawa ruchu drogowego, a inaczej według prawa ubezpieczeniowego. Powrócił do 
przedstawiania statystyk wskazując, że, w stosunku do 2021 r., w 2022 r. nastąpił wzrost 
liczby osób rannych (o 1 osobę), a także wzrost liczby ofiar śmiertelnych (w 2021 r. - 0 
osób, w 2022 r. - 2 osoby). Poinformował, że funkcjonariusze z Komisariatu II odbyli 3148 
służb patrolowych w rejonie i w sąsiedztwie rejonu podległego pod Komisariat. Korzystając 
z okazji zwrócił uwagę na pojawiąjące się problemy kadrowe związane nie tylko z brakiem 
nowych osób chętnych do pełnienia służby w Policji, ale także z licznymi odejściami 
policjantów na emeryturę. Przedstawił informację na temat liczby przeprowadzonych 
interwencji w 2022 r., wynoszącej  5735, czyli średnio około 16 interwencji w ciągu jednego 
dnia. Przekazał kolejno statystyki dotyczące liczby osób wylegitymowanych (8342), 
odnalezionych (200). Ponadto poinformował o przeprowadzonych w 2022 r. 4703 
wywiadach, ustaleniach. Pokrótce omówił zakres pracy dzielnicowego, zaznaczając, że do 
licznych obowiązków służbowych dzielnicowego należy także praca na rzecz instytucji, 
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które często obligują pracownika Policji do doręczeń wezwań, czy doprowadzenia osoby do 
wskazanej instytucji. Poinformował o współpracy z jednostkami miejskimi, wskazując, że 
złożono 150 wniosków do innych służb, w tym 50 do Zarządu Dróg Miejskich, między 
innymi o poprawę oznakowania. Podał również dane dotyczące założenia tak zwanych 
„Niebieskich Kart” (czyli dokumentu służbowego stwierdzającego występowanie przemocy 
w rodzinie) w liczbie 119 sztuk. Przekazał także statystyki dotyczące ujawnionych 
i rozliczonych wykroczeń, gdzie 1386 dotyczyło mandatów, 1087 pouczeń a w 102 
przypadkach skierowano wnioski do sądu. Wśród wykroczeń najbardziej uciążliwe w tym 
rejonie było zakłócanie spokoju publicznego w 187 przypadkach, spożywanie alkoholu w 
miejscach publicznych – 451 przypadków, a także wykroczenia przeciwko obyczajności 
publicznej – 639 przypadków. Wskazał, że szczególnie uciążliwe dla pracy policjantów są 
sformułowane przepisy dotyczące kradzieży. Przepisy bowiem wskazują, że kradzież lub 
przywłaszczenie sobie cudzej rzeczy ruchomej mogą zostać zaklasyfikowane jako 
przestępstwo lub wykroczenie, co oznacza różnice w następstwach i konsekwencjach 
prawnych. W związku z czym dochodzi do absurdalnych sytuacji, w których sprawcy 
dokonują zaboru przedmiotów bez zgody właściciela tak, by wartość skradzionych 
przedmiotów nie przekroczyła „magicznej” kwoty klasyfikującej czyn jako przestępstwo. 
Takie wykroczenie kończy się zwykle na otrzymaniu mandatu. Nawiązał ponownie do 
sytuacji kadrowej w komisariacie. Porównał dwa ostatnie miesiące bieżącego roku 
w stosunku do roku ubiegłego i zwrócił uwagę, że połowa czasu pracy policjantów była 
wypełniona szkoleniami stacjonarnymi. Braki kadrowe z kolei wpływają na pracę zespołów 
patroli interwencyjnych, które mogą skupić się jedynie na zadaniach wymagających 
interwencji. Na przeprowadzenie patroli w terenie brakuje zarówno czasu, jak i personelu. 

Radny Zdzisław Goliszewski zapytał, z czego wynika taka duża liczba szkoleń i jak długo 
trwają szkolenia. 

Pełniący obowiązki Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Adam Gondek 
odpowiedział, że nowi adepci kierowani na szkolenie mają obowiązek odbyć kurs 
podstawowy, który trwa około 6 miesięcy. Po odbytym kursie adept przez około miesiąc 
spędza czas w docelowej jednostce, po czym znów jest oddelegowany do oddziału 
prewencyjnego (w Katowicach lub w Warszawie) na tak zwaną adaptację zawodową. 
Zaznaczył, że ten cykl szkolenia jest bardzo przydatny dla przyszłych policjantów, potrafią 
oni po jego ukończeniu poruszać się w oddziałach zwartych. 

Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komisariatu II Policji w Gliwicach Grzegorz 
Tarabuła dodał, że cały cykl szkoleniowy może trwać nawet do roku, biorąc pod uwagę 
możliwość skorzystania z urlopu.  

Radny Janusz Szymanowski zapytał, czy dużo adeptów rezygnuje w trakcie 
przeprowadzanych szkoleń. 

Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komisariatu II Policji w Gliwicach Grzegorz 
Tarabuła potwierdził, że zdarzają się sytuacje braku akceptacji warunków pracy. 

Zastępca Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Maciej Szkodny dodał, że 
taka sytuacja miała miejsce w Knurowie, gdzie kilkoro młodych ludzi nie zdecydowało się 
na pracę w Policji. Stwierdzili, że nie odnajdują się tym w zawodzie. 

Wiceprzewodniczący Komisji Leszek Curyło wyraził szczególne uznanie dla pracy 
policjantów z tutejszego Komisariatu. Opowiedział o podjętych przez policjantów 
skutecznych interwencjach, w tym bohaterskim zatrzymaniu dokonanym przez 
powracającego z pracy Komendanta, który podjął się zatrzymania nietrzeźwego kierowcy. 
Powiedział o niedawnym swoim uczestnictwie w posiedzeniu Komisji Gospodarki 
Komunalnej, która była poświęcona problemowi, jaki zaistniał w związku z przebywającymi 
na terenie Centrum Przesiadkowego osobami bezdomnymi. W nawiązaniu do tego zapytał, 
w jaki sposób Policja może pomóc w rozwiązaniu problemu z osobami borykającymi się 
z bezdomnością na terenie tej nowopowstałej inwestycji. 

Pełniący obowiązki Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Adam Gondek 
odpowiedział, że podjęto działania w tym temacie poprzez skierowanie dzielnicowych w te 
rewiry. Dodatkowo otrzymano wsparcie z Oddziału Prewencji w Katowicach w postaci 
dodatkowych patroli, które mają stały posterunek w tym miejscu i czuwają nad 
bezpieczeństwem i spokojem. Rozważył, że dobrym rozwiązaniem mogłoby być 
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wprowadzenie, jak za dawnych czasów, możliwości wejścia na teren centrum 
przesiadkowego osobom będącym w posiadaniu ważnego biletu. 

Zastępca Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Maciej Szkodny 
powiedział, że wprowadzenie takiego rozwiązania może być utrudnione chociażby ze 
względu na dużą liczbę aplikacji elektronicznych, w których można dokonać zakupu biletu 
online. 

Radny Zdzisław Goliszewski zauważył, że weryfikowanie osób bezdomnych śpiących na 
ławce nie powinno być zadaniem Policji, a bardziej pracowników ochrony. 

Pełniący obowiązki Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Adam Gondek 
odpowiedział, że z otrzymanych sygnałów wynikało, że zaangażowanie zatrudnionych tam 
pracowników ochrony jest niedostateczne. 

Zastępca Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Maciej Szkodny dodał, że 
Straż Miejska również jest oddelegowana do pełnienia patroli w tym rejonie 

Radny Janusz Szymanowski wyraził swoja opinię, że wina leży w prawodawstwie 
dotyczącym osób bezdomnych. Ludzie bezdomni nie podlegają bowiem żadnym sankcjom. 
Ponadto ludziom bezdomnym najczęściej towarzyszy choroba alkoholowa. W związku z tym 
problem wymaga podejścia kompleksowego, rozpoczynającego się od przymusowego 
leczenia takich ludzi po wprowadzanie wyleczonych z nałogu alkoholowego do 
funkcjonowania w społeczeństwie. 

Radny Krzysztof Kleczka opowiedział, że w związku z dużym zainteresowaniem mediów 
tym problemem postanowił zweryfikować to osobiście. Po przeprowadzonej wizji w terenie 
uznał, że mocno przesadzono z opisaniem problemu. Przyznał, że dostrzegł pojedyncze 
osoby, ale nie na taką skalę, jaka została opisana w mediach społecznościowych. Takie 
samo wrażenie odniósł w przypadku rzekomych dewastacji toalet. Zadał pytanie dotyczące 
wprowadzonego rozwiązania polegającego na możliwości interaktywnego zgłaszania 
zagrożeń na Krajowej Mapie Zagrożeń Bezpieczeństwa. Zapytał, czy to narzędzie jest 
przydatne w codziennej pracy. 

Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komisariatu II Policji w Gliwicach Grzegorz 
Tarabuła odpowiedział, że wymieniona mapa zagrożeń nadal funkcjonuje. Obywatele 
mogą dzięki niej łatwo i anonimowo zgłosić sytuacje niebezpieczne w danej lokalizacji. 
Obowiązkiem Policji jest zweryfikowanie takiego zgłoszenia. Podał, że w 2022 r. zgłoszono 
przy użyciu mapy 50 przypadków wykroczeń na terenie podlegającym pod Komisariat. 
Zgłoszenia dotyczyły zaśmiecania, spożywania alkoholu oraz nieprawidłowego parkowania. 

Radny Krzysztof Kleczka dopytał o ilość potwierdzonych zgłoszeń. 

Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komisariatu II Policji w Gliwicach Grzegorz 
Tarabuła odpowiedział, że to około 10 przypadków. Wyjaśnił, że mapa jest przydatna 
szczególnie w sytuacjach ujawniania powstających wysypisk śmieci. Po potwierdzeniu 
takiego zgłoszenia, można w miarę szybko poinformować odpowiednie służby w celu 
uprzątnięcia wysypiska. Wskazał natomiast, że zgłoszenia dotyczące miejsc spożywania 
alkoholu to miejsca z reguły już znane dzielnicowym. Ponadto zdarzają się takie sytuacje, 
kiedy to interaktywne narzędzie wykorzystywane jest do celów prywatnej ochrony 
posiadłości. Podał przykład, gdy właściciel posesji wyjeżdżając zaznacza na tej mapie 
występujące w rejonie jego posiadłości zagrożenie. Zyskuje dzięki temu chwilową ochronę 
swojej posiadłości, gdyż policjanci mają w obowiązku zweryfikować prawdziwość 
zgłoszenia. Zdarzają się również żarty lub pomyłki. 

Radny Krzysztof Kleczka zapytał o ilość wolnych wakatów w Komisariacie. Poprosił 
o przedstawienie sytuacji dotyczącej funkcjonowania dodatkowo płatnych służb . 

Pełniący obowiązki Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Adam Gondek 
odpowiedział, że na chwilę obecną brak wakatów. Jednak już w kwietniu pojawią się cztery 
wakaty, w związku z przesunięciami osób pracujących w Komisariacie. Odpowiedział, że 
praca w ponadnormatywnym czasie dotyczy głównie pracy na Starówce. Poza tym 
możliwość skorzystania ze służby ponadnormatywnej nie cieszy się dużym 
zainteresowaniem wśród policjantów ze względu na niską stawkę w dobie inflacji. 
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Radny Krzysztof Kleczka zasugerował rozmowę z Komendantem w celu zwiększenia 
stawki za służbę ponadnormatywną w zamian za zmniejszenie godzin. 

Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komisariatu II Policji w Gliwicach Grzegorz 
Tarabuła odpowiedział, że stawka w 2022 r. została zwiększona na czas pełnienia służby 
ponadnormatywnej na Kąpielisku Leśnym oraz Kąpielisku w Czechowicach. 

Radny Janusz Szymanowski zapytał o istnienie statystyk dotyczących przypadków osób 
-sprawców wykroczeń, u których stwierdzono choroby psychiczne. 

Zastępca Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Maciej Szkodny 
odpowiedział, że w służbie Policji działa biegły sądowy, który diagnozuje taką osobę 
w sytuacji, gdy zaistnieją przesłanki wskazujące na choroby psychiczne. 

Radny Zdzisław Goliszewski poprosił o informacje na temat skali przestępstw na tak 
zwanego: „wnuczka” oraz oszustw internetowych. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Kryminalnego Dawid Zawadzki odpowiedział, że 
w przypadku tego typu wykroczeń sprawcy w żadnym wypadku nie kierują się rejonizacją. 
Oszuści podszywający się pod inna osobę, tak zwaną „legendę”, typują swoje ofiary na 
bazie książek telefonicznych. Wyszukują oryginalne, mało spotykane obecnie imiona, które 
sugerują, że może dotyczyć ono osoby starszej. Przekazał, że sposób działania pod 
przykrywką „wnuczka” nieustannie podlega modyfikacjom. Jednym z nowych sposobów 
działania na tzw. legendę jest podszywanie się pod, na przykład, funkcjonariusza policji, 
pracownika poczty. Działania oszustów są tak dobrze dopracowane, że w ostatnim czasie 
dotknęły nie tylko starsze osoby, a także osoby w średnim wieku. Opowiedział o przypadku, 
który wydarzył się w ostatnim czasie. Przestępcy są doskonale zorganizowani 
i przygotowani psychologicznie, dysponują doskonałą techniką manipulacji. Brzmią na tyle 
przekonująco, że są w stanie oszukać swojego rozmówcę, a szczególnie osobę w podeszłym 
wieku, która szybciej traci czujność. Wspomniał, że w przypadku obszaru, pod który 
podlega Komisariat, występuje dużo usiłowań popełnienia oszustw internetowych, 
natomiast mniej rzeczywistego ich dokonania, niemniej problem istnieje. Dodał, że w 
przypadku oszustw internetowych nie zdarzył się tydzień, żeby nie było kilku zgłoszeń. 

Radny Zdzisław Goliszewski zapytał o możliwości dotarcia do sprawcy tego typu 
przestępstwa. 

Zastępca Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Maciej Szkodny odrzekł, 
że tego typu przestępstwa są trudne do wykrycia. Podkreślił, że to bardzo długotrwały 
proces, ustalenie danych sprawcy jest trudne. Sprawca czasem działa tak sprawnie, że 
zdąży oszukać wiele osób zanim zostanie zablokowane jego konto internetowe, na którym 
działał, czy konto bankowe. Możliwość śledzenia momentu wypłaty w bankomacie 
pieniędzy pochodzących z wyłudzeń też jest trudne do wykonania, gdyż ciągle wiele 
bankomatów nie posiada monitoringu. Trudno w tym momencie zabezpieczyć wizerunek. 
Udostępnianie wizerunku sprawcy w internecie bywa często pomocne do ujęcia tak 
działającego przestępcy.  

Zastępca Naczelnika Wydziału Kryminalnego Dawid Zawadzki dodał, że w związku 
z tymi oszustwami został powołany zespół do spraw zwalczania cyberprzestępczości. 
Istnieją oczekiwania, że powołanie zespołu znacznie przyczyni się do usprawnienia pracy 
w komendzie. Procedury dotyczące zgłoszeń oszustw internetowych mocno angażują 
pracowników komisariatów, muszą poświęcić wiele czasu i zetknąć się z trudnymi czasem 
do przezwyciężenia problemami technicznymi. Podał przykład sytuacji na Facebooku, gdy 
oszust podszywający się pod konto innej osoby, która straciła swój dostęp do konta, zwraca 
się z prośbą o pożyczkę finansową na blika od znajomych tej chwilowo zablokowanej osoby. 
Osoba oszukana pochodzi z Gliwic, zgłasza się w tej lokalizacji. Wypłata środków 
z bankomatu natomiast następuje zupełnie w innym miejscu. To uruchamia całą 
czasochłonną procedurę. Próba ściągnięcia monitoringu z innego miasta, na którym widać 
wizerunek sprawcy wypłacającego środki zajmuje dużo czasu. Dodatkowo istnieją 
utrudnienia uzyskania danych od firmy Facebook, informacja zwrotna otrzymywana jest 
tylko w przypadku przestępstw o charakterze terrorystycznym oraz o charakterze 
pedofilskim. 
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Wiceprzewodniczący Komisji Leszek Curyło przyznał rację, że sprawa rozwiązania 
oszustwa internetowego wydaje się dużo bardziej zawiła do rozwiązania, niż zwykła 
kradzież bułki w sklepie 

Pełniący obowiązki Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Adam Gondek 
podkreślił, że każda sprawa jest ważna. Nie istnieją precedensy w polskim 
ustawodawstwie, cała procedura musi zostać przeprowadzona od początku do końca. 
Dodał, że w przypadku kradzieży, przyłapania sprawcy na gorącym uczynku, to jak zostanie 
rozstrzygnięte przyjęte zgłoszenie zależy w dużej mierze od decyzji danego 
funkcjonariusza. Przypomniał, że w przypadku kradzieży przedmiotów o niskiej wartości 
istnieje możliwość zastosowania mandatu lub pouczenia. 

Wiceprzewodniczący Komisji Leszek Curyło przekazał, że w ramach poprawy 
bezpieczeństwa Zarząd Dróg Miejskich w Gliwicach zaproponował dokonanie przeglądu 
przejść dla pieszych. Opowiedział o koncepcji zakładającej wyniesienie przejść dla pieszych 
i dodatkowe podświetlenie tych miejsc. Wspomniał, że w tym rejonie będzie dotyczyć to 
przejścia na ul. Okrzei, ul. Dąbrowskiego, ul. Lipowej. 

Pełniący obowiązki Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Adam Gondek 
odniósł się do tej informacji wskazując, że należy to do właściwości rzeczowej Wydziału 
Ruchu Drogowego, który współpracuje w tym temacie z ZDM. Dzielnicowi w sytuacji, gdy 
widzą ubytki w oznakowaniu, kierują odpowiednie wnioski do Wydziału Ruchu Drogowego. 

Radny Krzysztof Kleczka zapytał, jaki wpływ na bezpieczeństwo mają odbywające się 
na stadionie przy ul. Okrzei mecze piłki nożnej drużyny Ruch Chorzów.  

Pełniący obowiązki Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Adam Gondek 
odpowiedział, że przed każdym meczem dzielnicowi zalecają przedsiębiorcom 
prowadzącym lokalne sklepy prowadzenie sprzedaży poprzez “okienka nocne”, tak żeby 
mocno ograniczyć możliwość dokonania kradzieży. Wskazał, że jeśli chodzi o miejsca 
parkowania przyjezdnych kibiców to można zauważyć wzmożone parkowanie w trzech 
miejscach: w centrum handlowym Forum przy ul. Lipowej, na tyłach Cmentarza Lipowego 
oraz na udostępnionym w ostatnim czasie Targu Lipowym. Ponadto zdarzają się 
samochody parkujące w małych uliczkach, ale mimo wszystko to parkowanie odbywa się 
w dość kulturalny sposób. Przyjezdni nie utrudniają mieszkańcom wjazdu na posesje. 

Radny Zdzisław Goliszewski zapytał o skalę kradzieży, włamań na terenie działek. 

Zastępca Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Maciej Szkodny 
odpowiedział, że odnotowano kilka włamań, ujęto sprawcę. Skala według sądu nie była 
jednak tak duża, dlatego sprawca tych włamań został wypuszczony. 

Pełniący obowiązki Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Adam Gondek 
wskazał, że plaga tego typu przestępstw miała miejsce około trzy lata temu, kiedy doszło 
do około czternastu kradzieży. Powiedział, że dużo zależy od podejścia osób 
przebywających na działkach, czy odpowiednio zabezpieczają przechowywane tam rzeczy, 
szczególnie podczas prowadzonych prac porządkowych w ogrodzie.  

Zastępca Komendanta II Komisariatu Policji w Gliwicach Maciej Szkodny 
opowiedział o sukcesie funkcjonariuszy z Komisariatu, którzy przyczynili się do rozbicia 
grupy przestępczej kradnącej katalizatory na terenie miasta Gliwice oraz w ościennych 
województwach. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Kryminalnego Dawid Zawadzki zwrócił uwagę na 
potrzebę zamontowania kamer w 3 miejscach: na łączniku ulic: Dąbrowskiego, Traugutta 
i Czarnieckiego, na ul. Tarnogórskiej, przy zjeździe z DK 88 w stronę Kleszczowa – ze 
wskazaniem na kamerę obrotową oraz na rondzie im. Prezydenta Lecha Kaczyńskiego – ze 
wskazaniem na kamerę obrotową. Brak kamer na wymienionym łączniku powoduje 
niemożność prześledzenia ucieczki potencjalnego sprawcy kradzieży z ul. Lipowej. 
Dodatkowo instalacja kamer obrotowych przyczyniłaby się znacząco do poprawy 
bezpieczeństwa ruchu drogowego w tym rejonie. 

Wiceprzewodniczący Komisji Leszek Curyło przekazał, że zgodnie, z posiadaną 
wiedzą, nie ma planów zwiększenia liczby kamer w ramach monitoringu miejskiego. 
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Komisja ustaliła, że przygotuje wniosek o rozważenie możliwości zamontowania 
dodatkowych kamer monitoringu miejskiego w trzech wskazanych lokalizacjach: 

1) łącznik ulic: Dąbrowskiego, Traugutta i Czarnieckiego, 
2) na ul. Tarnogórskiej, przy zjeździe DK 88 w stronę Kleszczowa – ze wskazaniem na 

kamerę obrotową, 
3) rondo im. Prezydenta Lecha Kaczyńskiego – ze wskazaniem na kamerę obrotową. 

Wywiązała się dyskusja na temat oświetlenia przejść dla pieszych oraz niewłaściwego 
zachowania pieszych na drodze. 

Wiceprzewodniczący Komisji Leszek Curyło podziękował za przedstawienie informacji. 

Ad. 2) Druk sesyjny. 

Komisja zaopiniowała następujący druk sesyjny: 

Projekt uchwały (druk nr 956/2023) w sprawie określenia sezonu kąpielowego oraz 
wykazu kąpielisk na terenie miasta Gliwice w 2023 r. 

Wiceprzewodniczący Komisji Leszek Curyło poinformował, że nieobecny na 
dzisiejszym posiedzeniu Komisji Przewodniczący Adam Michczyński wspomniał, że w 
przypadku tego druku wnioskowałby o zmianę na pierwsze dni czerwca, zamiast 
zaproponowanego terminu rozpoczęcie w dniu 10 czerwca. Zapytał, kto z członków Komisji 
jest za pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 935. 

Wynik głosowania: 4 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się. Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały wg druku nr 935. 

Ad. 3 Sprawy bieżące. 

Komisja zapoznała się z następującymi dokumentami: 

a) Raport z działalności Straży Miejskiej za styczeń 2023 r. (korespondencja nr 
UM.220715.2023, w załączeniu) - Komisja przyjęła do wiadomości. 

b) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za 2022 rok 
(korespondencja nr UM.178902.2023, w załączeniu) - Komisja zapoznała się. 

Ad. 4 Przyjęcie protokołów posiedzeń. 

Komisja przyjęła następujące protokoły posiedzeń: 
a) protokół posiedzenia Komisji z dnia 7 listopada 2022 r., nr BR.0012.3.11.2022; 
b) protokół posiedzenia Komisji z dnia 12 grudnia 2022 r., nr BR.0012.3.13.2022; 
c) protokół posiedzenia Komisji z dnia 9 stycznia 2023 r., nr BR.0012.3.1.2023. 

(***) 

Nie ustalono terminu kolejnego posiedzenia Komisji. 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokołowała 

(-) Anna Wojtowicz 
Wiceprzewodniczący Komisji 

Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska 

(-) Leszek Curyło 

 

http://pim.um/moduly/cms_bip_moduly/pliki/komisja_pliki/6048.pdf
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